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Decathlon - Česká republika

decathloncz decathlonmebavi

Decast

Jako by to bylo včera, co jsme pro vás připravovali jarní Dekáč a najednou už píšu zimní editoriál. 
Je neskutečné, jak to letí, když máme pořád tolik témat a hlavně když děláme, co nás baví. 

Neskutečně taky uběhlo pět let Massima Trabattoniho, dnes už našeho bývalého CFO (finančního 
ředitele), který se na podzim po svém působení v Česku vrátil do Itálie. Bohužel už jsme ho pro 
vás nestihli vyzpovídat ani do Dekáče, ani do Decastu, a proto mu alespoň touto cestou věnujeme 
slova díků za vše, co pro Decathlon Česká republika udělal. Grazie mille, Max! Novým CFO pro 
Českou republiku je již od léta Pablo Pascual, spoluhráč se zkušenostmi z několika Decathlon zemí. 

Na podzim se toho v Decathlonu událo opravdu hodně, ať už to byly přestavby na zimní sezónu, 
odhalení nových inovací, spuštění aplikace Decathlon, nového intranetu nebo Marketplace. 
K  tomu také tradičně barometr (dotazník spokojenosti zaměstnanců) a  produktový barometr. 
V listopadu přichází čas na malé vydechnutí, ale jen opravdu malé, protože záhy nastává období 
Vánoc, kdy se všechno naše úsilí zaměřuje na splnění přání našim zákazníkům. 

Pokud si v tom shonu uděláte ale i trošku času na přečtení Dekáče, určitě nebudete 
litovat. Dozvíte se o horké novince z dílny Wedze, o tom, které inovace letos
zvítězily v Reveal Innovation nebo co obsahuje práce HR týmu. Rozhodně 
si nenechte ujít ani velký rozhovor s Ondrou Fialou z Olomouce, 
hokejovou hvězdou a nadějným vedoucím. 

Příjemné počtení, krásný závěr roku a ještě lepší vstup 
do toho nového vám přeje za celou redakci



„WOW WEDZE“ alias užij si svůj oblouk
Wedze je hlavní značkou francouzského De-
cathlonu pro zimní sporty. Zabývá se vývojem 
veškerého vybavení pro sjezdové lyžování, free-
ridové lyžování a skialpinismus. Jak vznikl ná-
zev? Když se vám povede skvělý oblouk, lidé 
z oblasti Savojska používají nářečí a říkají: „Wow 
Wedze!“ V překladu to v podstatě znamená „užij 
si svůj oblouk“. 

Vývoj a šíře nabídky
Veškerý vývoj produktů probíhá ve vývojovém 
středisku, které leží na úpatí hory Mont Blanc 
blízko města Chamonix. Tým produktových 
inženýrů a designérů vymýšlí produkty a vy-
rábí prototypy, které pak testují v laboratořích 
nebo přímo na alpských sjezdovkách či ve vol-
ném terénu. Prakticky všechny uvedené značky 
mají sídlo právě ve francouzském Passy a chrá-
mu zimních sportů jménem Mountain Store.
Cílem Wedze je zpřístupnit lyžování pro co nej-
více lidí. Velkou výhodou je nabídka za bez-
konkurenční ceny pro úplné začátečníky, kteří 

si nejsou jisti, zda-li je právě lyžování bude ba-
vit. Z nabídky si však vyberou i zkušení lyžaři, 
kteří hledají fantastický poměr ceny a kvali-
ty. Spolupráce s odborníky a renomovanými 
brandy, jako je Rossignol a Head, posouvají 
značku dál. V řadách týmu Wedze jsou na-
víc také špičky v oboru. Příkladem je vlastní 
produktový inženýr, který dříve pracoval pro 
Dynastar a věnoval se tam specializovanému 
vybavení na závody. Decathlon se obecně vy-
manil z pomyslných škatulek levných a kva-
litativně omezených výrobků. Wedze je toho 
příkladem. Do budoucna se chce profilovat ja-
ko multispecialista sjezdového lyžování, kte-
rý nabídne dostupné vybavení jak rodinám 
s dětmi, tak i vášnivým milovníkům zimních 
sportů.

Jaké jsou letošní žhavé novinky?
Pro letošní sezónu byly představeny nové ly-
že Boost 900R, které jsou určené pro zkušené 
jezdce ovládající carvingovou techniku. V čem 
jsou ale tak unikátní? Nevybírají se podle výšky, 

váhy a dalších klasických kritérií, ale na základě 
preferovaného oblouku. Chcete vědět víc? Lyže 
vám detailně představujeme na další dvoustraně.
Wedze letos představilo také novou kolekci free-
ridových bund a kalhot FR 100 a FR Control. 
Noblesní minimalistický design a nepromoka-
vý materiál s 10 000 nebo 15 000 mm vodního 
sloupce tvoří dokonalou kombinaci při sjíždění 
svahu v čerstvém prašanu.

Inovik… ten se s tím nemaže!
Inovik je další privátní značkou francouzského 
Decathlonu, která se specializuje na běžecké 
lyžování. Inovik má svoji základnu stejně jako 
Wedze v Alpách. Chce zpřístupnit běžkování 
každému sportovci jakékoliv úrovně – od za-
čátečníků, přes pokročilejší, ale také pro závod-
níky. Inovik totiž spolupracuje se světovými 
značkami, které udávají trendy ve světě běžec-
kého lyžování (např. Alpina, Peltonen), a tím se 
každý rok posouvá v technicitě. Zdárným pří-
kladem jsou běžky s mohérovými pásy, které 
jsou svou konstrukcí a materiály v kombina-
ci s cenou na trhu naprosto bezkonkurenční. 
Mohéry jsou navíc skvělou volbou pro ty, kte-
ří nemají zrovna v lásce nanášení stoupacích 
vosků. Stejně jako v Inoviku, ani vy se s tím 
nemusíte mazat! 

ZIMNÍ ZNAČKY DECATHLONU

Znáte je všechny?

Znáte naše značky na zimní sporty, jejich specializaci, zákulisí 
vývoje, ikonické produkty nebo novinky letošní sezóny? To vše 
se dozvíte v tomto článku. 
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Chlouba francouzského vývoje
Za zmínku stojí modelová řada 900 určená pro 
velmi pokročilé, až závodící běžce. Spolupráce 
s firmami Alpina nebo Peltonen našim vývojá-
řům pomáhá s výběrem osvědčených materiálů 
a konstrukcí, které jsou pro daný výrobek ideál-
ní. Produktoví manažeři s nimi pak dále pracu-
jí a vytváří prototypy. Tým Inoviku modely 900 
vyvíjel a testoval několik let ve Francii, Finsku 
a Švédsku. Výsledky vývoje pak byly předány do 
Peltonenu, který pro Decathlon produkty pou-
ze vyrábí. Inovik tak vytváří autentické modely, 
které po čase uvádí na trh za dostupnou cenu.
Pokud milujete svižné objevování hor ve stopě, 
podívejte se na lyže Inovik 900, které jsou k do-
stání na klasický styl (a samozřejmě i na bruslení) 
ve dvou variantách: ve verzích Skin a Wax. Ver-
ze „se skinem“ má zmiňovaný 100% mohérový 
pás, jádro Nomex® (vzduchové kanálky se struk-
turou včelí plástve) s příměsí karbonu, kvalitní 
sintrovanou skluznici a vázání Rottefella Xcele-
rator Classic, které je namontováno na NIS desce. 
U bot 900 najdete prvky s karbonovou výztuží, 
která zajišťuje optimální tuhost a oporu. Sladkou 
tečkou je pohodlí, na němž má značný podíl izo-
lace Thinsulate®. Ta je velice tenká, ale poskytuje 
téměř 2× tak větší tepelný odpor než pěna, plsť 
nebo jiná vlákna a je jednou z nejlehčích synte-

tických izolací na trhu. Běžecké hole 900 jsou vy-
robeny z 80% karbonu a navíc na nich najdete 
kvalitní, opravdu komfortně polstrovaná poutka, 
která jsou rychloupínací.

Dreamscape: 
snazší objevování krajiny snů
Dreamscape je značka zabývající se ryze snow-
boardingovým vybavením. Stejně jako všechny 
ostatní zimní značky, i Dreamscape vše vyvíjí 
ve Francii. Jak vyplývá ze samotného názvu (po 
překladu z angličtiny), značka chce díky své-
mu dostupnému vybavení umožnit objevová-
ní krajiny snů. 
V týmu Dreamscape je několik es. Franky Moiss 
se profesionálnímu snowboardingu věnoval 20 
let, během kterých se podílel na vývoji řady pr-
ken mnoha značek a současně měl možnost tes-
tovat spoustu snowboardů pro časopisy. Nyní 
je už několik let technickým partnerem Dre-
amscape. „Na našem pracovním vztahu se mi 
velmi líbí, že se jedná o tým opravdu motivo-
vaných a zapálených snowboardistů, kteří mají 
uprostřed svých kanceláří v Alpách kompletní 
prototypovou dílnu,“ komentuje Franky spolu-
práci s Decathlonem. Společně už vyvinuli prk-
no pro začátečníky nebo legendární Splitboard 
500, což je všestranný freeridový splitboard* 

pro pokročilé snowboardisty, kteří milují zim-
ní turistiku. Prkno se střední tuhostí a dobrou 
přilnavostí nabízí snadné vykrajování středních 
oblouků. Dlouhý rocker a nose je parádní pro 
jízdu v prašanu. Při sjezdu se podobá freerido-
vým prknům a přitom není potřeba mít stehna 
jako Schwarzenegger.  
Dreamscape také přišel s  chráničem páteře 
DBCK 500, který splňuje certifikace potřebné 
jak na snowboarding, tak na horskou cyklistiku. 
A kdo s chráničem dokonce jezdil na Olympij-
ských hrách v Pekingu 2022? Liam Tourki, jez-
dec francouzského freestyle týmu na U-rampě!

Lugik: úsměv prosím!
Lugik je nová sáňkařská značka Decathlonu. Pře-
zdívá se jí továrna na úsměvy, protože během bo-
bování vykouzlí úsměv nejednomu dítěti. Lugik 
je v podstatě značkou pro ty nejmenší, kterým 
nabízí specializované oblečení a vybavení umož-
ňující objevovat všechny radosti sáňkování v tep-
lém a bezpečném prostředí. V nabídce najdete 
dětské sněhule, sněhové kombinézy, palčáky, dět-
ské sáňky a další. A motivace vývojového týmu? 
Zajistit, abyste si vy i celá vaše rodina mohli užít 
dny plné zábavy na sněhu.

Autor	článku:	Kateřina	Tlachová

*Splitboard: Jedná se o speciální snowboard, který lze pro stoupání do kopce rozdělit na dvě lyže podobné skialpinistickým. Před 
jízdou dolů lze lyže znovu sepnout dohromady a natočit vázání do polohy pro jízdu.    5 



Modely lyží Boost 900 R jsou určené na sjezdov-
ky pro lyžaře, kteří hledají prvotřídní lyže s pre-
cizním výkonem ve všech délkách oblouků. By-
ly navrženy a vyrobeny pro zkušené lyžaře, kteří 
dokonale ovládají carvingovou techniku. Skvěle 
drží trajektorii, jsou neuvěřitelně stabilní a při 
výjezdu z oblouku vám nutnou část energie vrátí.

Jaká je konstrukce a materiál?
Lyže mají elegantní konstrukci s dřevěným já-
drem po celé délce lyže, výztuhami ze skelné-
ho vlákna a karbonovými výztuhami na středu, 
což zaručuje vynikající reaktivitu a ovladatel-
nost. Karbon byl při vývoji parádní volbou, pro-
tože dokonale drží oblouk. Naddimenzovaná 
oversize špička chráněná hliníkovým krytem 
snadno a přesně zahajuje oblouk. Bočnice jsou 
z melaminu, který je mnohem pevnější než běž-
ně používané bočnice z ABS. Patka se velmi ak-
tivně zapojuje při výjezdu z oblouku a urychlu-
je přechody z hrany na hranu a stabilitu ucítíte 
i na tvrdém či zledovatělém sněhu. Na lyžích je 
namontované vázání Look Connect, které do 
lyží přenese každý váš pohyb. Precizní reakti-

vita pak znamená i přesnější vedení lyže a 100% 
kontrolu nad trajektorií. 

Nekonvenční výběr lyže
Co si vybrat lyže podle stylu jízdy a preferované-
ho oblouku a nikoliv výšky, váhy a dalších zaje-
tých kritérií? Ano, i to je možné, jen je potřeba 
změnit způsob myšlení, jak správně lyži vybrat. 
Délku u Boost 900 R nevybírejte podle své výš-
ky, ale podle požadovaných vlastností lyží. Každá 
délka totiž nabízí jiný rádius, tedy i jiný poloměr 
oblouku, který napomáhá započetí a ukončení 
oblouku. V nabídce je 5 délek, tedy 5 různých 
poloměrů, které na sjezdovce vyjedou jinak velký 
oblouk. Pánské modely jsou ve 3 variantách s po-
loměry 12,8 m, 13,6 m a 14,4 m. U dámských mo-
delů je pak na výběr z poloměrů 11,1 m a 11,9 m.
 
Takže které? XTR, STR nebo MTR?
Pánské lyže s délkou 166 cm – XTR (Extra Short 
Turn) mají rádius 12,8 m a jsou určené na vel-
mi krátké, zavřené oblouky. Jsou to kompaktní, 
výbušné lyže s agresivním výjezdem z oblouku. 
Skvěle se hodí na technicky náročné svahy, úzké 

nebo prudší sjezdovky, či do situací, kdy je na sjez-
dovce hodně lidí a dlouhé oblouky nebo rychlá 
jízda nejsou možné, což je typické pro české svahy.
Lyže 171 cm – STR (Short Turn) s poloměrem 
13,6 m jsou stvořené pro krátké oblouky. Jsou 
to lyže univerzální, ideální na rychlejší, ale ne 
přehnaně rychlou, dynamickou jízdu na všech 
sjezdovkách. Při výjezdu z oblouku vám lyže 
plynule část energie vrátí, což usnadňuje oprav-
du intenzivní carving. 
Model 177 cm – MTR (Medium Turn) má rá-
dius 14,4 m. Je na něm možné oblouk výrazně 
prodloužit a na prázdných sjezdovkách nabrat 
vyšší rychlost. Poskytují vynikající stabilitu při 
zrychlení a plynulejší výjezd z oblouku.

Dvě verze pro dámy
Dámské modely jsou ve dvou délkách, tedy 
dvou poloměrech. Lyže s délkou 156 cm – XTR 
(Extra Short Turn) mají rádius 11,1 m a jsou 
skvělé na krátké svižné oblouky. Jsou velmi hra-
vé, plné energie při rychlém přechodu z hrany 
na hranu. 
Model 161 STR (Short Turn) má poloměr téměř 
12 m. Perfektně zvládá krátké oblouky, ale hravě 
si poradí i s prodlouženými oblouky ve střední 
rychlosti. Díky stabilním a přilnavým hranám 
ale neztratíte na jistotě. 

Autor	článku:	Kateřina	Tlachová

Že chcete vybrat lyže podle délky, váhy, rockeru, typu sněhu 
a dalších roky zajetých kritérií? Kdepak. Přicházíme s novým
nekonvenčním způsobem: Boost 900 R vyberete podle 
svého oblíbeného typu oblouku a stylu jízdy!

LYŽE BOOST 900 R

Vyberte podle typu oblouku

6   



kód:	8750756
kód:	8759246

XTR 12.8 STR 13.8 MTR 14.8 

Pierre, celá škála lyžařů je zvyklá vybírat 
lyže podle několika kritérií, jako je výška 
a váha lyžaře, jeho úroveň, konstrukce, rádius, 
camber atd. Jak vznikl nápad vyvinout lyže, 
které si lidé budou moci vybrat podle toho, 
jestli jim vyhovuje ultra krátký, krátký, nebo 
střední oblouk? Byla po něčem takovém 
poptávka?
Aby to bylo možné, musíme se opravdu zaměřit 
jen na ty, kteří mají dokonale zvládnutou car-
vingovou techniku. Pak je pro takto zkušeného 
lyžaře už nejdůležitější přizpůsobit výběr lyže 
podle jeho typu oblouku a jeho obvyklého stylu 
jízdy. Určitě se můžete řídit klasickými radami 
a vybírat podle délky, hmotnosti a tak podobně, 
ale myslíme si, že u pokročilých lyží je důležité, 
abychom jako Decathlon byli schopni poskyt-
nout odborné poradenství na prodejnách nebo 
e-shopu a pomohli našim zákazníkům vybrat 

lyže tak, aby se jejich zážitky a zkušenosti při 
každém provedeném oblouku maximalizovaly.

 Jak dlouho trvalo tyto lyže vyvinout a jací part-
neři či odborníci byli k vývoji přizváni?
Tyhle lyže trvalo vyvinout okolo 2 až 3 let. Má-
me vlastní tým, který vše vyvíjí v Mountain 
Storu (vývojové centrum nedaleko francouz-
ského Chamonix), dělá prototypy a pak je tes-
tuje u nedalekého Mont Blanc. Máme v týmu 
eso z oboru, vlastního produktového inžený-
ra, který dříve pracoval pro Dynastar a věno-
val se tam specializovanému vybavení na zá-
vody. To jeho know-how je neskutečné. Spo-
lupracujeme ale také s dalšími partnery jako 
Head a Rossignol, u kterých si lyže nechává-
me vyrábět.
 
Nic nejde do prodeje bez testování. Byla 
testovací fáze delší než u jiných typů lyží? 
Je těžké vyvinout univerzální lyže pro lidi 
s různou výškou a váhou?
Není to nějak moc obtížnější než u jiných lyží, 
ale ten vývoj trval déle, to je pravda. Postupo-
vali jsme zpočátku tak, že jsme nejdříve vyvi-
nuli lyže pouze v té střední velikosti. Na nich 
jsme ladili materiál, konstrukci a zkrátka takový 
ten základ. Potom jsme vyrobili několik větších 
a menších velikostí. Následně jsme provedli řa-
du testů na všemožných velikostech, všechno ve 
spolupráci s našimi technickými partnery. Dá-
vali jsme je lyžařským instruktorům a závod-
níkům. Na základě jejich feedbacku jsme vy-

brali těch 5 „vítězných“ modelů a ty jsou právě 
teď v prodeji. 
 
Setkali jste se s rozdílnými ohlasy 
od vysokého lyžaře vážícího více než 
90 kg a od lyžaře nižší postavy?
Viděli jsme, že kupříkladu malá slečna, která 
lyžuje na velmi dobré úrovni a soustředí se na 
rychlost, může bez problémů lyžovat s lyžemi 
na dlouhý radius. A naopak velký chlap okolo 
dvou metrů může lyžovat s lyžemi STR, které 
mají délku 171 cm. Chtěl na nich cvičit krátké 
oblouky a vyhovovaly mu, protože je to zkrátka 
ideální volba hlavně pro ty, kteří chtějí vyrazit 
na úzký svah s velkým množstvím lidí během 
vánočních svátků. Můžeme si vzít jako příklad 
i závodníka Clémenta Noëla, který na olympi-
ádě v Pekingu vyhrál závod ve slalomu. Měří 
191 cm a vyhrál to s lyžemi o délce 165 cm. Je 
tam spousta jiných faktorů, na kterých záleží.
 
Myslíš si, že zákazníci tento typ lyží odsoudí 
nebo ho uvítají?
Myslím si, že to bude hlavně o tom, jak budou 
lidé otevření k tomu novému přístupu výběru. 
Jestli to vyzkouší a získá si to jejich důvěru ne-
bo ne. Já jsem zkušený lyžař, měřím přibližně 
177 cm a můžu si vzít bez problémů 171cm ly-
že, až se to může zdát zvláštní. Za mě jsou ale 
tyhle 3 modely pro muže a 2 modely pro že-
ny ideální, umožňují najít nejlepší způsob, jak 
si užít jízdu na základě oblíbeného lyžařského 
stylu a typu oblouku.

Rayon 
12.8

16
6 

cm

17
1 

cm

Rayon 
13.8

17
6 

cm

Rayon 
14.8

XTR 11.1 

15
6 

cm

Rayon 
11.1

STR 11.9 

16
1 

cm

Rayon 
11.9

PÁNSKÉ MODELY DÁMSKÉ  MODELY 

Varianty lyží
BOOST 900 R 9 599 Kč
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Zavřené vleky? Otevřené vleky, ale spousta 
lidí a dlouhé fronty? Touha si ten kopec nejdřív 
vyšlápnout, než ho sjedete dolů? Nebo snad 
odhodlání si horské procházky a túry něčím 
zpestřit a nešlapat jen v turistických botách? 
Tak vyražte na skialpy! Tento sport zažívá 
v posledních letech poměrně velký boom, 
a proto vám ho v tomto článku trochu přiblížím. 
Zároveň se podíváme i na to, jaké vybavení budete 
potřebovat, nebo kam je dobré vyrazit. 

Co jsou skialpy?
Na úvod bychom si nejdřív měli objasnit, co to vlastně ty skialpy 
jsou. Jedná se o lehké lyže se speciálním vázáním, doplněné ne-
zbytnými stoupacími pásy, které se lepí na skluznici. Právě dí-
ky tomuto vázání, které je přizpůsobeno nejen na sjezd, ale hlav-
ně i na stoupání, a pásům, které jsou při stoupání nalepené na 
skluznici, může skialpinista zdolat řady kopců nahoru i dolů. 

Skialpy jsou v dnešní době stále populárnější, jejich historie 
ale sahá ke konci 19. století. Jelikož neexistovaly lanovky, ho-
rolezci se díky skialpovým lyžím snáze dostávali k lezeckým 
stěnám a používaly se také jako dopravní prostředek. Dnes 
existují 3 varianty tohoto sportu:

Resort touring – chození ve středisku po vyznačených 
stezkách, jež vás většinou dovedou na vrchol a na začá-
tek klasické sjezdové tratě, po níž pak můžete sjet dolů. 

Mountain touring – chození ve volném terénu i mi-
mo vyznačené stezky. Tato varianta je již pro zkušenější 
skialpinisty, kteří vyhledávají strmé sjezdy, prvosjezdy 
a vícedenní pochody, při nichž se bivakuje ve stanech 
nebo v horských chatkách. Při tomto druhu skialpu je 
nejlákavější obzvlášť jízda v hlubokém, zatím ničím 
neporušeném sněhu, která je vždy opravdu zaslou-
žená, jelikož výstup bývá velmi náročný. 

Závodní skialpinismus – jak již název napovídá, 
jde o soutěžení v tomto sportu. Pořádá se vět-

Skialpinismus: 
turistika na  lyžích 
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šinou v lyžařských střediscích v denních či 
nočních hodinách a závod probíhá po vyzna-
čených stezkách, na kterých se kombinuje vý-
stup a sjezd. 

Vybavení
Od zvoleného typu skialpu se pak odvíjí také 
vybavení. Je dobré brát v potaz hmotnost da-
ných produktů, jelikož při delších túrách je ka-
ždý gram znát.

Základem vybavení je skialpová bota, která je 
na rozdíl od lyžařské boty mnohem ohebněj-
ší v komínu. Skialpové boty mají ohyb komí-
nu 63–85°, což poskytuje vysoký komfort při 
chůzi. Boty jsou zároveň již připravené na pi-
nové vázání.

Důležitou součástí celé lyže je vázání. Existuje 
ve dvou provedeních: rámečkové nebo pinové. 
Oba tyto typy jsou samozřejmě přizpůsobené 
jak na chůzi, tak na sjezd. Při chůzi máte za-
pnutou do vázání pouze špičku boty, zatímco 
pata je volná. Je to podobné jako u běžek s tím 
rozdílem, že při stoupání si na vázání přidává-
te tzv. podpatky, aby noha byla co nejvíce v ro-
vině a stoupání tak bylo jednodušší a komfort-
nější. Když zdoláte vrchol, vázání si přepnete 
na sjezd, což znamená zapnutí paty na pevno 
do vázání a můžete dolů. Nikdy si však neza-
pomeňte před sjezdem sundat stoupací pásy! 

Stoupací pásy jsou další, poměrně malou, ale 
za to velmi nezbytnou pomůckou na skialpy. 
Dříve se jim říkalo pásy tulení, jelikož se oprav-
du dělaly z tulení kůže. Tulení srst byla totiž ide-
ální – měla dobré vlastnosti v mrazu i vlhkosti, 
tedy že i za těchto podmínek byla stále měkká 
a držela na místě. Naštěstí díky novým technolo-
giím se nemusí tito krásní tvorové zabíjet a věd-
ci již našli náhražku, kterou je chlup z africké 
horské kozy Mountain Hair, zkráceně mohair, 

který má identické vlastnosti. Je odolný v mra-
zech, zatímco zůstává stále jemný a má skvě-
lé skluzné vlastnosti, avšak s kratší životností. 
100% mohairový pás je náchylnější na lesní pod-
mínky, proto se nejvíce používají pásy ve směsi 
70 % mohairu a 30 % nylonu. To je nejlepší kom-
promis mezi skluzem a odolností pásů. 

Nepostradatelnou součástí výbavy jsou samo-
zřejmě samotné skialpové lyže. Mají dřevěné 
odlehčené jádro a vybírají se primárně podle 
toho, v jakém terénu a prostředí se budete po-
hybovat. Například resort touring je chození 
po vyznačených stezkách, ty jsou již prošlápnuté 
a z vrcholu pak sjíždíte dolů po sjezdovce, takže 
na tento typ je ideální užší lyže, které budou 
mít šířku 75 mm pod botou. U mountain tou-
ringu se již budete pohybovat ve volném teré-
nu, v hlubokém sněhu, a proto budou vhodné 
lyže širší s prostorem pod botou mezi 85 a 120 
mm. Taky záleží na místech, v jakých se v rámci 
mountain touringu chystáte chodit. Široká lyže 
je sice skvělá na sjezd v hlubokém sněhu, ale zá-
roveň se s ní při výstupu více nadřete, protože 
prošlapuje širší stopu. 

Nepostradatelným vybavením jsou také 
skialpové hole. Vyrábějí se buď karbonové, ne-
bo hliníkové. Ideální volbou jsou teleskopické 
hole, a to z toho důvodu, že si je můžete nastavit 
dle aktuálního terénu a stoupání pro maximální 
oporu a záběr. Je vhodné mít na holích u hro-
tu velký košík, hůlka se bude méně propadat 
v hlubokém sněhu. 

Bezpečnost 
Z hlediska vybavení a zároveň bezpečnosti je 
základem helma. Ať už se chystáte vyrazit do 
českých hor nebo do Alp, bez helmy ani ránu! 
I když chodíte po vyznačených cestách, kde ne-
hrozí tak velké lavinové nebezpečí, vždy je tu 
riziko, že můžete špatně upadnout a praštit se 

do hlavy. Z bezpečnostní výbavy by vám neměl 
chybět také lavinový vyhledávač, lavinová son-
da a lopatka. Pokud chcete vyrazit do vyšších 
hor a náročnějšího terénu, určitě se vám bude 
hodit i základní lavinový kurz nebo doprovod 
zkušeného člověka či průvodce. 

České hory 
Když přeje počasí a je hodně sněhu, dá se v na-
šich horách jít v podstatě všude. Samozřejmě 
berte v potaz, že pokud jste v národních parcích, 
pohybujte se mimo sjezdovky jen po vyznače-
ných turistických stezkách. Jelikož tato sportov-
ní horská aktivita zažívá opravdu velký boom, 
spousta středisek se přizpůsobuje trendu a exi-
stuje čím dál tím víc značených skialpových tras. 

Pokud milujete hory, fyzickou námahu a mož-
ná vás už obyčejná horská turistika tolik nebaví, 
skialpy jsou výbornou alternativou, jak si výlety 
zase o něco zpestřit. Je důležité nepřecenit své 
síly a nepodcenit síly přírody, jít do hor vždy 
řádně vybavení a alespoň se základními zkuše-
nostmi, případně se zkušenějšími horaly. Skial-
pinismus je krásný sport za dodržování určitých 
pravidel. Tak hurá do hor!

Další rady 
a tipy najdete na 
blog.decathlon.cz
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Ahoj Filipe, na jakém obchodě momentálně 
pracuješ?
Ahoj. Pracuju v Ostravě Avionu jako co-leader  
turistiky. Prošel jsem si ale také cyklem a začí-
nal jsem na běhu.

Co si mám vůbec představit 
pod pojmem alpinismus?
Široké spektrum lezení v různých terénech. Mů-
že to být ledovcová túra někde v Rakousku, mů-
že to být vícedélkové lezení v Tatrách, vertikální 
lezení čistě po ledu. Prakticky veškerá lezecká 
činnost, kterou děláte v zimních horách, se dá 
nazývat alpinismem.

A jaký druh alpinismu děláš nejraději ty?
Já mám nejraději takové to mixové lezení. Kdy 
začneš v údolíčku, vylezeš něco žlabem po skal-
kách a nakonec dosáhneš vrcholu. Je mi ale jed-
no, jak náročná cesta to je, hlavně abych si ji užil. 
Mám rád také ledovcové lezení.

Dostal ses do Decathlonu díky alpinismu, 
nebo se ses dostal k alpinismu díky 
Decathlonu?
K alpinismu jsem dozrál postupem času. Milu-
ju skály a lezení, tomu se věnuju už 12 let. No 
a z chudého studenta, který si mohl na začátku 
dovolit jenom lezečky, lano a sedák, jsem se do-
stal až k alpinismu. A tak nějak jsem se k tomu 
dostal i v Decathlonu.

Takže se dá říci, že ti Decathlon k alpinismu 
trochu pomohl, ne? Naše ceny jsou ve 
srovnání s konkurencí přece jen trochu jinde.
Přesně tak. Já to vnímám hlavně u oblečení na 
alpinismus. Lezu výhradně v oblečení z De-
cathlonu.

A proč sis vybral zrovna tento sport?
Můj kamarád si jednoho dne koupil cepíny 
a začal trénovat s nimi. Takže jsme si na umě-
lé stěně vyrobili cestu právě pro cepíny a za-

čali jsme lézt na stěně. Potom jsme k vybavení 
přidali mačky a vydali se do Tater. Při prvním 
úderu cepínu do ledu jsem věděl, že si tenhle 
sport zamiluju.

Co se ti honilo hlavou, když jsi úspěšně zdolal 
svůj první vrchol?
Nevím, jestli to byl první vrchol, ale jedna cesta 
byla extrémně náročná. A pamatuju si, že jsem 
nahoře cítil neskutečnou euforii. Ale tam naho-
ře si to člověk ani pořádně neuvědomí a pořád 
musí myslet na to bezpečí. Většinou jsme ale 
pak s parťákem úspěšné zdolání vrcholu zapí-
jeli pod horama v teple chaty. A u toho probírali 
všechny naše zážitky.

Šlo někdy o život?
Jednou jsem si dokázal představit, jaké to asi je, 
když člověk umrzne. Jednou jsme lezli v oprav-
du těžkých podmínkách. Foukal vítr, napadl asi 
metr sněhu. Než jsme se stačili dostat k samot-

Filip Vavro v Decathlonu absolvoval cestu, kterou spousta našich spoluhráčů zná, protože si jí také prošli. 
Začínal jako student posledního ročníku vysoké školy na dvacetihodinovém úvazku. Jenže z plánovaných 
3 měsíců se nakonec staly 3 roky a Filip se stal plnohodnotnou součástí Decathlonu. Ve svém volném čase 
se věnuje široké paletě sportů. My jsme si ale povídali především o sportu, který v Česku není příliš známý. 
Řeč je o alpinismu, jenž se v Decathlonu pojí především se značkou Simond.

ALPINISTA FILIP VAVRO

Čím blíže jste smrti, tím víc žijete
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nému lezení, byli jsme fyzicky na pokraji na-
šich sil. Rozhodli jsme se tedy jít zpátky. Zpát-
ky jsme se doslova plazili po chodníku. Ale na-
konec jsme došli. Jinak je pro nás ale vlastní 
bezpečnost nejdůležitější. Studujeme lavinové 
podmínky a do těchto oblastí nechodíme, po-
kud se blíží mraky, otáčíme se. I přesto, že nerad 
prohrávám, tak mě alpinismus naučil velkému 
respektu k přírodě.

Jaké místo máš nejraději?
Nejvíc zážitků mám z Tater, ty miluju. Navíc je 
mám z Ostravy kousek. Ale co se týče krásy hor, 
tak asi Švýcarsko. Matterhorn je za mě nejhezčí 
hora v Evropě.

Máš nějaký alpinistický sen?
Ze začátku jsem řešil prakticky jenom čísla. Le-
zl jsem stále dokola stejnou cestu, dokud jsem 
ji nevylezl. Dnes už je to spíš o tom, aby to pro 
mě byl zážitek. Ale cíle mám. Chtěl bych zdolat 
nejvyšší horu Švýcarska, Rakouska a Francie. 
Chtěl bych také vylézt nějakou pěknou zimní 
cestu na Gerlachovský a Lomnický štít.

Jak moc je tento sport o důvěře?
Důvěra je tady všechno. Alpinismus dělám pře-
vážně s jedním svým parťákem. Když mě jistí 

on, tak nepřemýšlím nad tím, jestli udělá chybu, 
protože mu věřím. Mohu se plně soustředit na 
to, abych tu chybu neudělal já. Je pro mě jako 
bratr a ve všem mu naprosto věřím.

Hodně mluvíš o Tatrách. Tam se ti asi hodně 
líbí, že?
Nejvíc! Miluju Tatry, Slovenky, halušky, boro-
vičku, strapačky. Slovensko je pro mě druhý do-
mov. Miluju tam všechno.

Na svém instagramu filip.vavro máš spoustu 
fotek z hor, kde jsi jenom v tričku. Je to pro 
účely fotky, je to taková námaha, nebo seš tak 
otužilý?
Na fotku to není. I v zimě běhám v kraťasech. 
Je pro mě opravdu důležité, aby mi bylo pří-
jemně. Ale samozřejmě u sebe nosím i druhou 
a třetí vrstvu.

Alpinismus, to je značka Simond. Tys byl 
v Chamonix…
Ano, bylo to tam neuvěřitelné! Atmosféra, vývo-
jové středisko pod Mont Blancem… Chtěl bych 
poděkovat Vaškovi Škávovi za to, že mě tam 
vzal. Mohl jsem se pobavit s lidmi, kteří vytvá-
ří ty produkty, a zeptat se jich na spoustu věcí. 
Ta atmosféra byla opravdu přátelská.

Jaký je tvůj nejoblíbenější produkt 
od Simondu?
Ledovcové šrouby! Na ty jsem úplně čekal. Jak 
se objevily v nabídce, chtěl jsem je k Vánocům. 
Ale mám rád prakticky všechno, co používám 
k lezení.

Co všechno budu k alpinistickým začátkům 
potřebovat a kolik mě 
to bude stát?
Nejdřív bych se určitě přidal ke skupině zku-
šenějších lidí, kteří mi vysvětlí základy. Jsou tu 
i horští průvodci a vůdci. A co se týče samotné-
ho vybavení, tak budete potřebovat mačky, kva-
litní boty, cepín, sedák, helmu, jistící pomůcky 
a oblečení, případně pak lano. To základní vy-
bavení vás bude stát cca 15–20 000 Kč.

Děkuji za rozhovor. Je něco, co bys chtěl 
vzkázat našim čtenářům?
Na hrníčku mám napsáno toto: „Čím blíže seš 
smrti, tím více žiješ.“ To je ale tak trochu na hra-
ně. V životě se pak také řídím heslem: „Zážitek 
nemusí být pozitivní, hlavně když je intenzivní.“

A co bys vzkázal spoluhráčům?
Ať dělají, co je baví. 

Autor článku: Jakub Šindelář

Přilba	Rock	(8360070)	699,-,	Lano	Edge	Dry	8,9	mm	(8495202)	2999,-,	HMS	karabina	(8608353)	289,-,	Batoh	Alpinism	
22	litrů	(8495212)	749,-,	Čepice	Alpinism	(8510386)	249,-,	Bunda	Alpinism	Light	(8544950)	3299,-,	Návleky	(8360279)	599	,-,	
Smyčka	(8575734)	249,-,	Expreska	alpinism	(8589547)	299,-,	Jistítko	Tubik	2	(8750352)	399,-,	Cepín	Ocelot	(8405892)	1299,-,
Boty	alpinism	light	(8392039)	4499,-,	Sedák	Rock	(8386026)	999,-,	Kalhoty	Cascade	(8544952)	2499,-
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HR TÝM: Od spoluhráčů pro spoluhráče 

Zuzana Cibulčíková
V čele HR týmu stojí Zuzana Cibulčíková. Nejprve jako marketin-
gová ředitelka otevírala Decathlon na Slovensku, poté se přesunula 
do Česka na pozici vedoucí oddělení vody na Černém Mostě. Po 
zkušenostech v regále se zhostila úlohy ředitelky prodejny v Letňa-
nech. Nyní jako HR lídr vede HR tým a zastřešuje strategie spojené 
s lidmi. Obsazuje strategické pozice, hledá profily na vedení pro-
jektů a pomáhá jednotlivým lídrům s náborem talentů do jejich 
týmů. Mimo to také vytváří vize do budoucnosti ve spolupráci 
s Decathlon United ve Francii. Zuzka je neustále v pohybu, možná 
i proto je jejím oblíbeným sportem běh :) Na HR agendu samozřej-
mě není sama, s jednotlivými kapitolami jí pomáhají: 

Možná tušíte, že pod zkratkou HR se skrývají anglická slova Human 
Resources. Co ale přesně tyto „lidské zdroje“ znamenají a co má 
takový tým na starost? Co je jeho náplní práce? Čtěte dál! 

Recruitment tým  
Kuba, Fanda a Zuzka tvoří od tohoto roku velmi důležitý tým, který restartoval 
náborovu strategii a stojí za novým konceptem našeho náborového webu.

Kuba Major  
Kuba je v Decathlonu od roku 2018. Do HR týmu se přesunul z letňanské prodejny, kde pů-
sobil nejprve jako vedoucí oddělení vodních a  zimních sportů, poté jako lídr fitness oddě-
lení a nakonec jako vedoucí provozu. Dnes má na starost tzv. employer branding, tedy péči 
o značku Decathlon jako zaměstnavatele. Můžete si pod tím představit například spolupráci 
s nejrůznějšími náborovými platformami, analýzu dat, vylepšování náborového procesu pro 
naše vedoucí a lídry nebo správu profilu na LinkedIn. 

Fanda Jakl
Fanda Jakl vedle své role CSL pro běžecké lyžování 
pomáhá v recruitment týmu vytvářet vizuální 
obsah pro náborové kanály a kampaně.

Zuzka Novotná
Zuzka Novotná se do týmu přidala z liberecké pobočky a dnes vytváří a posiluje spolupráci s uni-
verzitami, odkud k nám proudí studenti. Spolu s Kubou reprezentuje Decathlon na nejrůznějších 
pracovních veletrzích. Organizují také tzv. recruitment breakfasts pro ředitele prodejen, kde na-
slouchají náborovým potřebám jednotlivých týmů. 
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Payroll tým  
Zodpovědností payroll teamu je, aby všichni spoluhráči dostávali svou zaslou-
ženou výplatu včas, v pořádku a aby rozuměli všem částem odměňování v De-
cathlonu. Zároveň zajišťují to, aby byli všichni zaměstnanci spokojeni s nabíze-
nými benefity a věděli, jak je využívat. To vše zaštiťuje kolegyně Markét Barešová.

Markéta Barešová
Markét je součástí strategie odměňování. Má za úkol zjišťovat, jak si jako Decathlon stojíme na 
trhu se mzdami i benefity, a zajišťovat férové postavení vůči konkurenci. Součástí jejích zodpo-
vědností je i aplikace TRIA (mzdová, personální a docházková aplikace). S ostatní agendou jí 
pomáhá její expertní tým: 
Verča Líbalová pro nás vedle běžné payroll agendy spravuje aplikace Sport for all a Multisport 
karty. Věnuje se házené, turistice a psím mazlíčkům. Danča Králičková je specialistkou na apli-
kaci Payminator, daně, data a  technickou část akcií. Nejčastěji ji potkáte v Ostravě. Má ráda 
cyklistiku, turistiku a fitko. Alča Hornerová po svých bohatých zkušenostech z finančního týmu 
a  liberecké prodejny nyní zastřešuje ambasadorský program a pracovní neschopenky. Miluje 
hory a jakoukoliv aktivitu s nimi spojenou. Denča Svobodová, nejčastěji se nachází v Liberci, 
řeší dovolené, neschopenky a chyby v Trie. Mimo to je na mateřské dovolené. Má ráda běh, 
jógu, plavání a běžky. Barča Belfi je sice také na mateřské, ale i tak se několik hodin v týdnu 
stará o payroll agendu pro back office, technické zastřešení Trii a správu Payroll webu. Má ráda 
turistiku a krom dcerky doma krotí ještě dva pejsky.

Training tým  
Jirka Matějovský pro nás zajišťuje tréninky, které pomáhají objevovat 
naši jedinečnou firemní kulturu a pochopit naše zodpovědnosti. Jedno-
duše pochopit, co od nás Decathlon očekává. Trvalý rozvoj dovedností 
vede k samostatnosti, která je velmi důležitá jak pro růst firmy, tak pro náš 
osobní růst. Při výběru, tvorbě a vedení tréninků Jirkovi pomáhá více než 
15 nejzkušenějších lídrů v  daných oblastech. Důležitou formou trénin-
ků jsou e-learningy. Za všemi on-line tréninky a organizací tréninků ve 
Scormiu stojí dvě velmi samostatné, reaktivní a ochotné mamky, Danča 
Svobodová a Kačka Bóga. Největší radost jim uděláte, když jim napíšete 
o jakékoliv drobnosti, které pro vás můžou v e-learningu vylepšit :-).

Interní komunikace 
Ještě pořád to není vše. Součástí týmu HR je i interní komunikace pod taktovkou Peti Baštanové. 
Petiným hlavním úkolem je, aby spoluhráči byli hrdí na to, že pracují v Decathlonu. Informace 
o tom, co se ve firmě děje, o lidech i produktech šíří Peťa skrze časopis Dekáč, podcast Decast, 
strategické panely v prodejně a od tohoto roku i skrze televizní obrazovky „Buď v obraze“ v záze-
mí našich poboček. S tímto projektem Peťe pomáhá Lucka Havrdová z liberecké prodejny. Kromě 
toho holky z interní komunikace spravují intranet, kde naleznete všechny důležité odkazy a kon-
takty. Peťa stojí také za správou Teammate a produktového barometru 
a vyhodnocuje tak dvě z nejdůležitějších KPI HR týmu. 

Nesmíme zapomenout ani na Markét Vránovou, která mimo to, že je HR spojkou pro 
pardubickou prodejnu a ještě k tomu na mateřské, pomáhá také HR týmu s organizací 
republikových meetingů a dalšími organizačními záležitostmi.
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ONDRA FIALA Z OLOMOUCE

Ahoj Ondro, jak dlouho jsi v Decathlonu?
Rok a půl. Od května minulého roku.

Jak ses k práci v Decathlonu dostal?
K Decathlonu jsem se dostal čirou náhodou, 
vlastně jsem přemýšlel, co dál dělat. Seděl jsem 
doma u počítače a říkal si, že chci zkrátka dělat 
něco, co je spojené se sportem a zároveň s ob-
chodem. Koukal jsem se kolem sebe a všiml 
si, že mám hodně věcí z Dekáče. Říkal si, ta-
dy mám stan, boty a další cvičební pomůcky 
z Dekáče. (smích) Tak jsem to prostě zkusil 
a vyšlo to. 

Reagoval jsi přímo na nějakou nabídku?
Přímo jsem si to našel a vím, že jsem tehdy re-
agoval na dvě nabídky do Decathlonu zároveň. 
Na první mi přišla hned obratem zamítavá od-
pověď a k druhé jsem potom dostal pozvánku 
na náborový den.

A zkoušel jsi to pouze do Olomouce 
nebo i do jiného města?
Jenom do Olomouce.

Jaká je tvoje současná pozice v Decathlonu?
Momentálně jsem současně s Kájou vedoucím 
na oddělení turistiky. Navíc ještě dělám IT spoj-
ku pro olomouckou prodejnu.

Ty jsi předtím byl také vedoucím 
kolektivních sportů?
Původně jsem nastoupil jako vedoucí OKAč-
ka, (Oxelo, Kipsta, Artengo). Jenže na EADčku 
(roční pohovor) jsem dostal výzvu, kterou jsem 
přijal, a od letošního března či dubna dělám ve-
doucího na turistice.

Jezdíš a kempuješ rád, 
když jsi teď turista?
Jezdím. I dříve jsem jezdil. Protože jak jsem ří-
kal o tom vybavení na začátku, když jsem s De-
cathlonem ještě neměl nic společného, jeli jsme 
se ženou na svatební cestu kempovat do Tater.

Takže jsi pořizoval věci 
na svatební cestu v Decathlonu? 
(smích) Pořídil jsem tady kompletně celou vý-
bavu na kempování. Takže jsem se na začátek 
pěkně prohnul, ale máme to do teď. Slouží už 
přes čtyři roky a super. Do toho ještě, protože 

už mám malé děti a ty to úplně milují, přes léto 
kempujeme na zahradě za barákem.

A co ti práce v Decathlonu zatím dala?
Spoustu nových přátel a hodně výzev. (smích) 
Určitě musím říct, že mi ukázala, jak to fun-
guje a jak je to celé propletené. Mám na mysli 
náhled, jak vlastně taková velká firma funguje 
a jak uvnitř šlape. Navíc jsem se nejenom nau-
čil, jaké to je doopravdy vést tým, ale také spo-
lupracovat s lidmi. Těch věcí, kdybych to měl 
rozvádět, je skutečně hodně. Předtím jsem si 
to jen představoval, ale teď už vím. Dá se říct. 
Díky Decathlonu jsem si ochutnal spoustu vě-
cí na vlastní kůži.

Je to jiné, než byla tvá představa, 
když jsi o místo projevil zájem?
Jak je celá společnost spjatá se sportem, jsem 
čekal. Právě to pro mě bylo i nejdůležitější. Je 
to hrozně zajímavé a hodně mě baví nahléd-
nout do businessu a vidět, jak to v takové fir-
mě funguje. 

Víš, že máš vlastní stránku na Wikipedii?
Vím. (smích) Vím. Ani nevím, kdo ji založil. 
Prostě se tam někdy před draftem objevila.

Ona je vlastně převážně 
o tvojí hokejové kariéře.
Ano, převážně je. Vím, že mi to někdo i psal.

Byl jsi docela úspěšným hokejistou. 
Co tě právě k hokeji přivedlo?
Především jsem vyrostl v hokejové rodině, pro-
tože táta trénoval a byl hodně velký nadšenec 
do hokeje. Ještě k tomu mám staršího bráchu, 

Ondra Fiala je v současnosti vedoucím turistiky a IT spojkou na prodejně v Olomouci. Sport měl pro něj velký 
význam odjakživa, protože než se dostal do Decathlonu, hrál profesionálně lední hokej. Jako hráč vystřídal 
několik různých týmů, lig i zemí. Není tedy divu, že navštívil třeba Kanadu nebo Rusko. Přestože hokej má 
v jeho dosavadním životě stále výrazné místo, věnuje se i jiným sportům, a především své rodině.
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který hrál hokej. Tudíž já jako mladší jsem se 
mu chtěl vyrovnat nebo jít v jeho šlépějích. By-
la to pro mě velká výzva a něco, co budeme mít 
s bráchou společné.

Nepřemýšlel jsi, že bys sám trénoval? 
Nebo už trénuješ?
Teďka začínám trénovat svého syna. Tedy ne-
nazval bych to úplně trénováním, ale spíš ho 
učím a předávám mu, co jsem tak nějak po-
chytil a dělal. Přímo o trénování jsem zpočátku 
uvažoval, ale jak jsem řekl, mě baví sport spjatý 
s obchodem. V hokeji a sportu u nás to podle 
mě úplně není.

Chtěl bys probudit zájem o hokej i v dětech?
Dávám jim tu možnost. Samozřejmě, když 
se pro něj rozhodnou, budu rád. Ten nejstar-
ší, čtyřletý, s tím jsme se zrovna dneska vrátili 
z ranního tréninku. Včera jsme vstávali v 5:30 
taky na ranní trénink. Takže chodíme bruslit 
a moc ho baví, když je hodně aktivní. Také to 
potřebuje, aby trochu vybil svoji energii a je 
s ním hrozná zábava. Navíc jsem si teďka vši-
ml, že ten nejmladší už v roce a půl bere do ruky 
věci, prostě lžičky a podobně, a hraje si s nimi 
doma se vším, co vypadá jako puk. Takže asi 
také zkusíme hokej. (smích) 

Byl jsi dokonce draftovaný do NHL, 
jaký je to pocit?
Je to skvělé. Když to zažijete, je to obrovská show. 
Bylo to tehdy na čtyři dny v roce 2006 ve Van-
couveru. Prostě od ochutnávky NHL a setkání 
se s těmi kluby až po top hráče. Prostě takový 
sen. Bylo to fakt úžasné.

Potkal jsi v průběhu svého zahraničního 
působení nějaké budoucí hvězdy NHL? 
Spoustu. (smích) Byl jsem předtím vlastně i na 
NHL prospects game. Je to takový all-star ga-

me pro hráče před draftem a tam vlastně byli 
všichni ti hráči, co měli být v prvním nebo dru-
hém kole draftu. Takže tady z těch lidí jsme tam 
mezi sebou prostě hráli všichni. V rámci dvou 
dnů byl exhibiční zápas, zápas tři na tři a do-
vedností soutěže, ve kterých nás prostě testo-
vali. Celé se to odehrávalo v Ottawě a byl to 
také úžasný zážitek. Trénoval nás Bobby Orr 
a Jason Spezza (bývalí profesionální kanadští 
hokejisté). Druhý tým měl Don Cherry (býva-
lý kanadský hokejista).

Proč to nakonec v NHL nevyšlo?
(smích) Protože jak se říká, tam je ten sport i bu-
siness a nakonec mi trochu uškodilo i to, že jsem 
byl draftovaný docela vysoko. Jenže hlavně jsem 
si zranil koleno, takže nikdo nevěděl, jak to se 
mnou bude. Protože moje koleno nebylo tehdy 
úplně v pořádku, tak jsem během toho roku a půl 
podstoupil snad tři operace a nikdo nevěděl, jest-
li zvládnu nebo nezvládnu hrát. Bylo to vlastně 
dva roky od doby, co se zavedla pevná pravidla 
a stropy v NHL o tom, kdo kolik může dostat 
nebo jakou smlouvu. Takže samozřejmě neby-
lo ovlivněné nejenom maximum, ale také mini-
mum, kolik může hráč dostat. A tím, že já jsem 
byl v druhém kole, tak bych měl docela velkou 
smlouvu a můj klub, Minnesota, nebyl úplně pře-
svědčený, že tohle může ve svém rozpočtu risko-
vat. Ani za tu minimální částku, která byla navíc 
dost vysoká, si to nemohli úplně dovolit.

Vystřídal jsi několik různých lig a zemí. 
Kterou považuješ za nejlepší, jestli to můžeš 
nějak porovnat?
Co jsem hrál, tak rozhodně nejlepší byla asi 
KHL, ale tam jsem naskočil jen do několika zá-
pasů za Spartak Moskva. Pak se dá říct, co mi 
nejvíc sedlo, když jsem hrál čtyři roky rakous-
kou kontinentální EBEL (v současnosti bet-at-

-home ICE Hockey League).

Jak je EBEL kvalitní, 
když to porovnáš s Českem?
Říká se, že je to něco mezi extraligou a první 
ligou. Ono ne vždy to jde úplně srovnat, proto-
že je vidět, že někteří hráči mají vysokou úro-
veň nejenom díky financím, které v rakouské 
lize jsou. Třeba jména jako Peter Mueller, kte-
rý tam hrál několik let jako jeden z top hrá-
čů, a pak díky tomu odešel do Česka, stejně 
jako John Lammers. V těch lepších týmech 
je spoustu hráčů, kteří mají třeba spoustu zá-
pasů v NHL. Když se jim potom už úplně ne-
vedlo a chtěli udělat krok do Evropy, tak šli 
do rakouské EBEL. Úroveň fakt záleží na ka-
ždém týmu. Celkově je tam hodně Američa-
nů a Kanaďanů, takže má navíc ten styl, který 
je i mně mnohem bližší. Tím myslím menší 
kluziště a obecně severoamerický a kanadský 
styl hokeje. Kromě toho je hra přímočařejší 
a zdá se mi i agresivnější. Nikdo se tam s ni-
čím nemazlí, takže i konfliktů je víc. (smích) 
Občas se to tam semele. Zase když se podívá-
te k nám na extraligu, tak tady máme spoustu 
šikovných a chytrých hráčů. Navíc je na ledě 
trošku více prostoru, takže není tolik kontak-
tu a souboj se ne vždy dohraje. Což se v EBEL 
vždycky snaží dohrávat. Zkrátka je to trošku 
odlišné stylem hokeje.

Jaký je tvůj veselý nebo velký zážitek, když 
jsi hrál? Věřím, že jich bude hodně. 
Těch veselých je spousta. Už třeba od toho, když 
si vezmu, že jsme po několika letech postoupili 
s Chomutovem do extraligy, to byla obrovská 
euforie. Podobně jako když jsme skončili jako 
vicemistři v EBEL, to byla vynikající sezóna. Sa-
mozřejmě i v průběhu působení v Kanadě bylo 
taky spousta suprových momentů. Třeba co se 
týče už zmíněné all-star game a částí některých 
sezón. Kdybych měl udělat užší výběr, tak asi 
draft a KHL jsou top.
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Překvapilo tě něco na americkém hokeji? Jak 
to tam třeba funguje?
Já jsem tam začínal s juniory, přijel jsem a na-
ivně si říkal, že hokej už umím. (smích) I díky 
tomu, že už jsem hrál juniorský hokej tři roky 
u nás, a dokonce měl jako sedmnáctiletý několik 
startů v extralize. Jenže trenér si mě po prvních 
dvou přípravných zápasech zavolal a řekl: „He-
le, s pukem to umíš, bruslit taky umíš a teď je 
potřeba, abychom tě naučili hrát hokej.“ Tehdy 
jsem tomu moc nerozuměl.

A dotklo se tě to nějak?
První půlka sezony byla hodně náročná. Tam 
se to hrálo tím stylem, že jsme hráli na první 
lajnu a našim úkolem bylo nedostat gól. Takže 
já jsem se první půlku sezony učil věci jako dr-
žení správné pozice na ledě, kde mám mít ho-
kejku, sledovat hráče, jestli má hokejku napravo 
nebo nalevo nebo jak má natočené brusle. Šlo 
o všechny drobné detaily, které jsem předtím 
viděl v reálu, ale nikdy jsem je neuměl takhle 
vnímat. Měl jsem prvně pocit, že se učím hrát 
hokej. Napadlo mě, co jsem to vlastně předtím 
dělal za sport. To bylo hodně náročné.

Sleduješ českou extraligu 
a hokej obecně?
Když mám čas, tak ano.

Přinášíš si něco z hokejové kariéry 
i do Decathlonu? Jsou si tato prostředí 
v něčem podobná?
No, možná více, než se zdá. Decathlon po vás 
chce odvést tak nějak ten nejlepší výkon. Samo-
zřejmě také potkáváte spoustu lidí a spoluhráčů. 
V hokeji vás sleduje spousta očí z tribuny a člo-
věk je furt pod drobnohledem. Zatímco tady má 
člověk EID, kde probírá, jak pracuje nebo jestli 
se dá něco zlepšit. Dá se říct, že jsme to vlastně 
měli podobně i v hokeji, akorát ve větším měřít-
ku. (smích) Tam mně totiž nemohl vyčítat chyby 
jenom trenér, ale tam vás mohlo kritizovat ně-
kolik tisíc lidí, kteří seděli nejenom na tribunách. 
V té době totiž existovala už i různá fóra a tam se 
všechno řešilo. Někdy to bylo i v televizi. Takže 
bych řekl, že tohle posouvání se a podobné věci 
z toho sportovního prostředí má Dekáč super.

Stalo se ti, že bys o sobě někdy na fóru 
nebo v médiu slyšel a četl něco, 
co se tě dotklo?
Jo, a hodně. Jak jsem řekl, po draftu jsem měl pro-
blém s kolenem a nebyl schopen dohrát sezonu. 
Neměl jsem to koleno ve stavu, abych dohrál se-
zonu a kvůli tomu došlo ke špatné komunikaci 
mezi mnou a týmem a doktorem. Když se nad 
tím zamyslím, asi ani teď bych ještě úplně skvěle 
nezvládl v angličtině vysvětlit daný problém. Po-
prvé mě operovali v Americe, pak mě operovali 
dvakrát v Evropě a fakt jsem to měl špatné. Potře-
boval jsem na sedmnáctiletého kluka složité věci 
a nemohl koleno extra přetěžovat. Jenže jsem ne-
uměl přesně vysvětlit, o jaký problém jde. Seděl 
jsem tehdy s manažerem s týmovým doktorem 

a ti po mně chtěli vyloženě ukázat v textu, kde je 
přesně popsaný můj zdravotní problém. Dal jsem 
jim tedy číslo na mého doktora z Česka s tím, že 
umí anglicky a dokáže to vysvětlit. Jenže potom 
mi koleno úplně vypovědělo službu, což vyža-
dovalo třetí operaci. Tým s tím tehdy nesouhla-
sil, protože chtěli, abych zůstal s družstvem a byl 
s kluky. Řekl jsem, co pro mě bude lepší. Navíc 
klukům nepomůžu tím, když s nimi budu sedět. 
Místo toho se už můžu léčit, můžu mít po operaci 
a za dva měsíce být úplně jinde. V tenhle moment 
jsme se úplně nepohodli a tým mě suspendoval. 
Tím dal najevo, že s tím nesouhlasí a mohl si mě 
vyškrtnout ze soupisky. Pak se spustilo takové to 
kolo, jak vás v novinách pomluví, že jste z Evro-
py a vykašlal jste se na klub. Přitom to bylo jinak. 
Když o sobě čtete takové věci, tak to dost zabolí. 
Fakt se to pak rozdělilo na dva tábory, že ti, kteří 
mě znali, věděli, jak se věc má, a pak najednou 
ten druhý tábor hledal všechno špatné. Navíc se 
pak začaly vytahovat věci na Evropany, že v ho-
keji, když to přeženu, nic nevydržíme. To bylo 
tehdy hodně náročné.

Poznal tě v Decathlonu někdo 
jako hokejového hráče?
Nemyslím si. Zase tak velkou díru do světa jsem 
asi neudělal.

Stalo se ti, že bys někde byl 
a lidé po tobě chtěl podpis?
Jo. Tedy ne úplně běžně, ale po zápasech jsme 
chodili lidem podepisovat věci. Bylo to i v rám-

ci jednání s fanoušky. Je to příjemné. Tam, kde 
jsi hrál, tě lidé poznávali, pokud jsi hrál dobře.

Máš nějaké památeční věci 
ze svého působení?
Téměř z každého týmu kromě jednoho mám 
dres. Vždycky po sezoně by ti měl jeden z těch 
dresů jakožto hráči zůstávat na památku. Ob-
čas se dělaly u různé limitované verze, které 
skončily i v dražbě pro dobrou věc. Co vím, tak 
v Americe se dražily také části výstroje. Což 
teda nevím, jestli je úplně výhra. Jednou za 
mnou přišel fanoušek, jestli mu můžu pode-
psat svoje rukavice, že je vydražil (smích) a má 
je doma vystavené.

Myslíš, že je z našich zákazníků poznat, že 
jsou součástí hokejového národa?
Já myslím, že jo. Vždyť když se hraje mistrovství 
světa nebo nějaký důležitý zápas, tak v prodejně 
není tolik lidí. (smích) Člověk jde kolem regá-
lu a vidí, jak si chlap pouští utkání na telefonu.

Máš kromě hokeje nějaký oblíbený sport, 
kterému se třeba věnuješ i pravidelně?
Těch sportů je spousta a ne vždycky na to mám 
čas. Přes léto je to hodně kolo a v zimě skialpy. 
Občas si jdu i zalyžovat. To mě hodně chytlo.

Jezdíš na horském nebo 
na silničním kole?
Mám oboje a střídám to podle toho, které zrov-
na opravuji. 

Máš nějaký oblíbený produkt z Decathlonu?
Mám. Úplně nejoblíbenější jsou Forclaz ruka-
vice. Takové ty tenké. Používám je na skialpy 
nebo když jezdím na podzim na kole, ale ta-
ké když hrajeme venku nohejbal. Používám je 
furt. Drží teda už silou vůle, ale nemůžu si je 
vynachválit.

Máš nějaké životní motto nebo 
klíč do života?
Já tady ty věci nemám úplně rád. Za mě to 
není úplně tak, že bych měl jedno konkrétní 
motto. Samozřejmě v různých životních situ-
acích potřebujete něco jiného. Takže nemám 
jedno, kterého bych se držel. Když to vezmu 
z toho hokejového prostředí, tak takové to, že 
člověk chce hrát vždycky v první lajně a nej-
lépe, jak může.

Autor článku: Jan Záveský 
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INOVACE

Cena za nejlepší inovaci 
Aby byl tento moment konkrétní, založil De-
cathlon „Reveal Innovation“ (dříve známé ja-
ko Innovation Awards), každoroční akci, je-
jímž cílem je představit nejvýznamnější inova-
ce, z nichž některé změnily a zmodernizovaly 
tréninky a aktivity stovce sportovců! Od roku 
2021 byl formát odhalení inovací přepracován 
do digitálnější podoby, aby byl přístupný co nej-
většímu počtu lidí. 20. října 2022 se během slav-
nostního ceremoniálu představilo finálových 16 
produktů rozdělených do 4 kategorií. 

Inovativní design 
Design ve službách sportu 
V této kategorii je v popředí design produktu. 
Bez ohledu na odvážný vzhled musí produkt 
sloužit svému účelu. Oceňují se jedinečné tech-
nické parametry, které jsou pro sportovce pří-
nosem. Důležitá je rovnováha mezi vzhledem 
a praktičností produktu.

Technická inovace
Kombinacce technologie a sportu
Prostřednictvím této kategorie jsme se rozhodli 
zjistit, jakými různými cestami se vydávají ná-
vrhářské týmy z hlediska používání technologií. 
Technická nebo technologická inovace, jak již 
samotný název napovídá, oceňuje nejodvážněj-
ší inovace z hlediska využití materiálů, specific-
kých komponentů a použitých systémů. Promy-
šlené produkty, které technicky splňují potřeby 
sportovců a nabízejí nové tréninkové návyky.

Ekologická inovace
Měníme dopad na životní prostřední 
V Decathlonu máme za cíl mít do roku 2026 
100 % našich produktů ekologických, tedy vyro-
bených v ekologickém designu, z materiálů s niž-
ším dopadem na životní prostředí a s použitím 
méně energeticky náročných procesů. Katego-
rie ekologických inovací má za cíl vyzdvihnout 
produkty s prodlouženou životností, vybízející 

k odpovědnějšímu životnímu stylu a se sníženým 
dopadem na životní prostředí o více než 20 %.

Inovace používání produktu
Dělejte věci jinak, otřeste 
zavedenými pořádky
Kategorie zabývající se používáním produktů 
má za cíl rozšířit obzory sportovců tím, že jim 
nabídne něco nového v  jejich sportu. Návr-
háři Decathlonu přemýšlejí o tom, jak usnad-
nit používání výrobků, modernizovat návyky 
a umožnit změnu v tom, jak sportovci podáva-
jí výkony. Rozbíjíme rutinu vhodnějšími pro-
dukty, které poskytují více zábavy, více pocitů, 
větší lehkost a umožňují sportovcům posou-
vat hranice…

Autor článku: Petra Baštanová 

V Decathlonu jsou inovace základem návrhu výrobků a zároveň jsou 
neustálou výzvou nabízet našim zákazníkům nová řešení. Tento cíl 
je součástí naší filozofie dělat sport dostupnější a motivovat týmy 
v používání nových materiálů a technologií.  

850 produktových inženýrů 300 návrhářů 10 návrhářských center ve Francii

900+ registrovaných patentů

850 10

900+

300
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Vítězové Reveal Innovation  2022

Inovativní design 
QUECHUA AIRSECONDS 
SKYVIEW
Nový pohled na svět
Co kdybyste mohli kempovat a užít si noc pod hvězdami 
v naprostém pohodlí? S tímto nafukovacím stanem, který 
má spoustu místností, můžete pohodlně odpočívat a užívat 
si výhled na nebe plné hvězd během pouhých pár minut.

Technologická inovace
BTWIN LONG DISTANCE 
920 E CONNECTED
Jeďte na vlně
Co kdybychom cyklistům usnadnili život? Ať už je terén 
či doprava jakákoliv, není třeba měnit převody! Chytré 
prvky motoru s automatickým přehazováním umožňují 
plynulejší šlapání a mnohem jednodušší používání. 

Ekologická inovace 
NUTRITION AND CARE 
GEL POD
Respektuj naše hřiště
Co kdyby plastový obal produktu úplně zmizel z našeho 
sportovního prostředí? S tímto energy gelem zabaleným 
do membrány vyrobené z řas a rostlin už nebudete muset 
otevírat žádné balení během vašeho cvičení. Můžete 
se soustředit pouze na váš výkon!

Inovace v používaní
QUECHUA BUNDA 
ULTRALIGHT SECOND
Z pásku na bundu v jednom kroku
Co kdyby se váš outfit mohl přizpůsobit vašemu 
pohodlí? Díky pásku je bunda jednoduchá na rychlé 
oblékání i svlékání pro snazší udržování příjemné 
tělesné teploty během vašeho turistického výkonu.  
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K této příležitosti Decathlon každoročně po-
řádá akci „Reveal Innovation“, jež se zaměřuje 
na představení svých nejvýznamnějších inova-
cí, které mění a modernizují vývoj produktů. 
20. října 2022 proběhlo vyhlášení letošních ví-
tězů a jednou ze čtyř vyhlašovaných kategorií 
je i ekologická inovace, do které byly nomino-
vány 4 produkty. 

Co je ECOdesign? 
Pro Decathlon je téma ekologie a ochrany ži-
votního prostředí velmi důležité. Proto jsme si 
dali za cíl vyrábět všechny produkty tak, aby 
snižovaly produkovaný odpad a méně zatěžo-
valy životní prostředí. Z této filozofie vychá-
zí eko-produkty, které jsou opravitelné a jsou 
vyráběny z recyklovaných materiálů, jež mů-
žeme dále recyklovat. Při jejich výrobě se za-
měřujeme na snížení produkce oxidu uhliči-
tého a při transportu a  skladování se snaží-

me optimalizovat naše procesy tak, aby žádný 
kamion nejel na prodejnu poloprázdný, popř. 
využíváme ekologičtější lodní dopravu oproti 
zatěžující letecké.

Co je ekologická inovace?
Ambicí Decathlonu je, aby do roku 2026 měly 
všechny naše výrobky ECOdesign s materiály, 
které snižují zatížení životního prostředí, a k je-
jich výrobě využívat procesy s co nejnižší spotře-
bou energie. Tato kategorie si klade za cíl před-
stavit a ocenit produkty s delší dobou životnosti, 
což podporuje praktikování zodpovědného ži-
votní stylu. Všechny tyto kroky zároveň napo-
máhájí ke snížení dopadu na životní prostředí 
o více než 20 %.

Autor článku: Tereza Trčková

Inovace jsou zásadní součástí poslání Decathlonu a touha nabízet nová a  ekologičtější řešení je v krvi našich 
vývojářů. Tento cíl jde ruku v ruce s naším heslem „děláme sport dostupnější“, jelikož usnadnění přístupu 
ke sportu co nejvíce lidem neustále motivuje naše týmy k využívání nových materiálů, technologií 
a vymýšlení nových designů s respektem k životnímu prostředí ve více než 80 sportech.
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Ekologické inovace za rok  2022
Nutrition and Care
GEL POD
Co kdyby plastové obaly zmizely z našich sportovišť a mohli 
bychom tak zajistit lepší ochranu životního prostředí? 
Na základě této myšlenky vytvořili vývojáři převratný patent. 
Tento energetický gel je zabalený v membráně z řas a rostlin, 
která je plně stravitelná, čímž je zajištěné jednoduché využití 
při sportovním výkonu a současně respektuje životní 
prostředí. Zároveň použitím nové metody není žádným 
způsobem ovlivněna kvalita našich nutričních gelů. 
Tento výrobek se stal vítězem kategorie 
ekologické inovace za rok 2022!

Rockrider
HELMA EXPLORE 100
Jak efektivně prodloužit životnost našich helem? Touto 
otázkou se zabývali vývojáři ze značky Rockrider, která 
ročně prodá 1,5 milionu helem. Nakonec  přišli s brilantním 
nápadem. Nejenže vylepšili materiál, ze kterého je helma 
vyrobena, čímž prodloužili její životnost a zvýšili její 
odolnost, ale zároveň zajistili odnímání recyklovatelné vrchní 
části, kterou při jejím opotřebení můžete vyměnit, aniž by 
byla jakkoliv ohrožena bezpečnost jezdce. 

Forclaz
DUFFLE MINIMAL EDITIONS - LOCAL
Značka Forclaz si klade za cíl co nejrychleji a zároveň nejefektivněji 
snížit uhlíkovou stopu v průběhu výroby svých produktů. Při 
vyrábění cestovních tašek ročně vyprodukuje až 5 tun oxidu 
uhličitého, což nebylo pro vývojáře akceptovatelné z hlediska jejich 
blízkého vztahu k přírodě. Proto hledali cestu, jak uhlíkovou 
stopu snížit, aniž by produkt utrpěl na své kvalitě. Vývojáři 
tak navrhli cestovní tašku z vhodně zvoleného materiálu 
a upravili výrobní metody, které celý proces zjednodušují. Těmito 
kroky se jim povedlo uhlíkovou stopu snížit o 64 % ve srovnání 
se stejnou taškou vyráběnou pomocí konvenčních metod. 

Quechua
ONE SHOE
Může mít bota druhý život? Dle vývojářů značky Quechua 
z projektu ONE jednoznačně ano! Ročně jsou vyhazovány 
a ničeny stovky tisíc párů bot, což má velký dopad na životní 
prostředí. Běžná turistická bota je totiž vyrobena z 5–6 
materiálů, což znemožňuje jednoduché recyklování ve velkém 
měřítku. Vývojáři proto navrhli botu, jejíž každá část je 
vyrobena pouze z jednoho materiálu, což zaručuje její snadné 
zrecyklování a použití jejího materiálu do dalších produktů. 
Tato inovace zaručuje snížení uhlíkové stopy o více než 60 %. 
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Decathlon v minulých týdnech vypustil mobilní aplikaci pro Android a iOS. 
Reagujeme tak na trend, kdy stále více zákazníků využívá pro nákup z e-shopu 
mobilní telefon. Díky nové aplikaci bude tak nákup ještě snazší. Aplikace je 
samozřejmě zdarma. Stahujte ji již dnes na Google Play a Apple App Store.

Decathlon 
ještě  dostupnější! 

„Více než polovina online nákupů v Česku je 
dokončena na mobilních zařízeních a aplikace 
i prohlížeče jsou oblíbenými zdroji nakupování 
na telefonu. V Decathlonu tak zajišťujeme op-
timalizaci obou kanálů, abychom svým zákaz-
níkům poskytli co nejpohodlnější zážitek z na-
kupování,“ říká Martin Bondue, Project leader 
pro mobilní aplikaci v České republice.

„Očekává se, že trh s mobilním obchodováním 
do roku 2023 vzroste o bezmála 20 %. Tento 
nárůst mobilního prodeje podporují především 
zákazníci ve věku 18 až 34 let, kteří nakupují 
přes mobilní zařízení více než zákazníci star-
ších věkových kategorií. V Decathlonu si toho-
to trendu všímáme a jsme proto rádi, že mů-
žeme vyjít vstříc potřebám našich zákazníků,“  
dodává Dmytro Strelchyn, Digital leader v De-
cathlon Česká republika.

Martin Bondue, Project leader pro 
mobilní aplikaci v České republice

Dmytro Strelchyn, Digital leader 
v Decathlon Česká republika
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Co  aplikace  Decathlon přínáší?

Rychlejší nákup než kdy dřív
Sledování objednávek, zákaznické recenze, rychlejší 
uživatelské prostředí a mnohé další. Zkrátka kompletní 
Decathlon servis v jedné aplikaci. Díky předem staženým 
datům je aplikace o něco rychlejší než mobilní web 
a nákupní zážitek je tak plynulejší.

Interaktivní nákupní zážitek
Do aplikace jsme integrovali čtečku QR a čárových 
kódů. K čemu je to dobré v praxi? Na balizáže, jak se říká 
cenovkám u produktů, se povětšinou vejdou jen základní 
informace o sportovním vybavení. Jakmile ale načtete 
QR kód na balizáži či čárový kód přímo na zboží, otevře 
se vám kompletní produktová karta v aplikaci včetně 
recenzí, fotek i všech technických informací.

Seznam vašich oblíbených produktů
Líbí se vám náš produkt, ale nevíte, jestli si ho chcete 
hned koupit? Přidejte produkty do seznamu oblíbených 
a vytvořte si nákupní seznam, jak chcete. Tuto funkci na 
mobilním webu nenajdete.

Okamžitý přístup k zákaznické kartě
Konec plastovým kartám. Stačí otevřít aplikaci, kliknout na 
zákaznickou kartu a pak ji jen načíst na pokladně! Na Apple 
zařízeních si ji navíc můžete přidat do Apple Wallet, čímž 
proces ještě zrychlíte!
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S novou aplikací Decathlon bude váš nákup 
ještě pohodlnější, rychlejší a dostupnější. 
A to jak online, tak na našich prodejnách! 

Stáhněte si 
aplikaci ještě  dnes!


